
ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE AS FSV UK
Datum: 12.4.2024, 16:00
Hybridní forma zasedání: Jinonice, online prostřednictvím platformy Google Meet
Přítomní členové Sociální komise AS FSV UK: Michaela Němcová, Jan Hlaváč, Jan Volenec,
Barbora Součková, Martina Fortnerová, Eva Hejzlarová, Barbora Procházková

Nepřítomní: Veronika Macková (omluvena)

Hosté: Zuzana Kasáková (koordinátorka ombudsosob), Ludmila Rašková (ombudsmanka ISS), Josef
Jaroslav Šolín (ombudsman IKSŽ), Vojtěch Tomšů (ombudsman IES), Martin Urbanec (ombudsman
IPS), Natália Božiková (ombudsmanka IMS)

__________________________________________________________________________________

1. Program zasedání

Předsedkyně SK AS FSV UK Barbora Procházková přivítala všechny členy a členky a představila
program zasedání.

Zasedání se zúčastnila nová ombudsmanka za IMS Natalia Božiková, která převzala mandát po Sáře
Osterrothové, která se rozhodla mandátu vzdát. Informace o změně byla uvedena na webu fakulty v
příspěvku o volbách studentských ombudsosob.

2. Změny v Řádu studentských ombudsosob

Barbora Procházková uvedla, že vzhledem nutnosti výrazných změn v Řádu SO týkajících se
primárně uvedení nové pozice koordinátorky a vyjasnění rolí koordinátorky a Sociální komise, bude
nutné v následující době provést rozsáhlé změny v Řádu, včetně změn v oblasti volby a požadavků na
kandidáty týkající se nutnosti setrváni v ČR (na fakultě) v době mandátu. Barbora Procházková
naplánuje ke konci dubna setkání, kde by se Sociální komise s Dr. Kasákovou věnovala konkrétnímu
vyjasnění rolí a úpravám v Řádu SO. Sociální komise, ombudsosoby a Dr. Kasáková mají k dispozici
Řád SO určený k úpravám, kam mohou zanášet náměty na změny. Barbora Procházková taktéž
uvedla, že bude nutné převést Řád do genderově senzitivního jazyka. Michaela Němcová uvedla, že
změny v tomto ohledu dělala již v minulém roce. Tehdejší předsedkyně komise Barbora Součková
dodala, že změny nebyly jednotné a bude nutné se domluvit na jazykových tvarech, které budou v
Řádu využívány.

3. Vize Sociální komise: Well-being, pečující studující

V oblasti well-beingu proběhne 17.4. workshop na téma nevhodného chování na akademické půdě pro
studující. Martina Fortnerová představila workshop a současně poprosila ombudsosoby o sdílení
události mezi spolky a instituty. Jan Hlaváč navrhl oslovit studující, zda oni sami nemají nějaké
téma/problém u kterého by ocenili, aby se mu fakulta věnovala. Zuzana Kasáková uvedla, že v
současnosti skupina pro wellbeing, kterou vede, nepotřebuje pomoc ve svých aktivitách, nicméně na
podzim se bude plánovat Den pro duševní zdraví na fakultě, a zde bude možné se jakožto sociální
komise zapojit a přispět svými nápady.



Martina Fortnerová se zeptala, jak fungují menstruační potřeby na toaletách na FSV, vzhledem k
tomu, že jsou pouze na některých toaletách. Barbora Procházková uvedla, že toto téma řešila v
minulosti s Lindou Sequensovou, která jí sdělila, že menstruační pomůcky na toaletách financuje
fakulta a že se jedná o pilotní projekt, kdy se nepředpokládá, že menstruační pomůcky budou na všech
toaletách. Barbora Procházková slíbila, že se optá, jaká je v současnosti situace. Martina Fortnerová
uvedla, že na Právnické fakultě byla na menstruační pomůcky zřízena sbírka do které může přispět
kdokoli, což by mohl být i způsob, jak potenciálně přispívat na menstruační pomůcky na FSV.

Sociální komise opět otevřela téma pečujících studujících na fakultě. V minulosti komise diskutovala
o dotazníkovém šetření, nicméně Eva Hejzlarová přišla s nápadem uskutečnit s pečujícími rozhovory,
případně je pozvat na zasedání Sociální komise, kde bychom se zeptali na jejich potřeby a pokusili se
je zmapovat. Michaela Němcová návrh podpořila a uvedla, zda by nebylo možné zvýšit možnosti
absencí u pečujících studujících. Eva Hejzlarová uvedla návrh příspěvku na školkovné pro pečující
doktorandy a zároveň i možnost dětského koutku v Jinonicích. Barbora Procházková téma shrnula a
navrhla uskutečnit rozhovory s pečujícími, nejlépe se zástupcem či zástupkyní za každý institut a
současně poprosila přítomné o případné kontaktování pečujících rodičů z jejich institutů.

4. Seznámení s koordinátorkou ombudsosob Zuzanou Kasákovou

Barbora Procházková uvítala doktorku Kasáková jakožto novou koordinátorku studentských
ombudsosob. Paní doktorka Kasáková se představila a uvedla svůj zájem o vykonávání pozice
koordinátorky. Doktorka Kasáková poskytla Sociální komisi informace o tom, jaké činnosti
koordinace studentských ombudsosob bude mít na starost. Došlo k dohodě, že studentské
ombudsosoby společně s paní doktorku Kaskádovou, se budou účastnit zasedání Sociální komise, kde
bude ponechán prostor i do budoucna pro sdílení řešených případů ze strany ombudsosob. Sociální
komise si s paní doktorkou dohodla na společné schůzce koncem dubna, dojde zde k detailnější
diskusi o rozdělení rolí, což bude začleněno i do Řádu studentských ombudsosob, kam bude nutné
připsat část o nově zřízené pozici koordinátora.

5. Zprávy od studentských ombudsosob

Ombudsman IPS: Došlo k řešení dotazu ohledně příležitostí na katedře pro zahraniční doktorské
studenty.

Ombudsman IES: Neřešil žádný podnět.

Ombudsmanka IMS: Neřešila žádný podnět.

Ombudsman IKŠŽ: Ombudsman řešil v posledním měsíci celkem dva případy. První případ se týkal
problému v oblasti prodloužení studijního pobytu Erasmus. Ombudsman kontaktoval OZS a současně
rektorát a došlo k vyřešení případu. Druhý případ se týká studijních záležitostí, konkrétně se jedná o
pozdní uvedení informací v SIS ohledně hodnocení předmětu a studijních povinnosti k zakončení
předmětu. Případ je aktuálně v řešení. Ombudsman v současnosti komunikuje s daným vyučujícím.

Ombusmanka ISS: Ombudsmanka v současnosti řeší stížnost ze strany studující ohledně
nevhodného chování ze strany vyučující, které studující považuje za diskriminační, a to na základě
země původu. Sociální komise s Dr. Kasákovou případ prodiskutovali a bylo rozhodnuto, že případ se



předá vedení katedry, mělo by dojít k setkání zúčastněných osob, kterého by se zúčastnila i
ombudsmanka jakožto podpora pro studující a současně i paní doktorka Kasáková.

Barbora Procházková uvedla, že v minulém týdnu proběhlo mediální školení ombudsosob.
Psychologické školení následně proběhne v průběhu května.

Zapsala, za správnost: Barbora Procházková


